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Den 10. maj 2012

Folketingets Miljøudvalg har i brev af 3. maj 2012 stillet følgende spørgsmål 
nr. 7 til L 147, forslag til lov om ændring af lov om Natur- og 
Miljøklagenævnet og forskellige andre love. (Reform af klagesystemet på 
natur- og miljøområdet m.v.), som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet 
efter ønske fra Jørn Dohrmann (DF).

Spørgsmål nr. 7 (L 147)
Vil ministeren uddybe, hvilke tiltag der påtænkes, når der i bemærkningerne 
til lovforslaget står: ”Såfremt ændringen i gebyrsatsen medfører stigende 
sagsbehandlingstider, vil Miljøministeriet iværksætte tiltag, der vil begrænse 
dette”?     

Svar
Som det er anført i forarbejderne, er det vanskeligt at opgøre effekten af 
gebyrets størrelse, da antallet af klager afhænger af mange forskellige 
forhold. Det er derfor tvivlsomt, om der er en sammenhæng mellem gebyrets 
størrelse og antallet af klager. En sænkelse af gebyret vil derfor formentlig 
kun have en mindre effekt på antallet af sager, som nævnet skal behandle.

Det er endnu for tidligt at sige præcist hvilke tiltag, der vil kunne komme på 
tale, ifald ændringen af gebyrsatsen skulle medføre stigende 
sagsbehandlingstider. Dette vil afhænge af en konkret vurdering bl.a. på
baggrund af, i hvilke sagstyper nedsættelsen af gebyret har givet anledning 
til stigende sagsbehandlingstider og klagenævnets aktuelle håndtering af 
disse sagstyper i øvrigt.      
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